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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 3 
 

 

Dato: 01.04.2022 KL. 10.00 Sted: Mødelokale Bülows Kaserne 
 

 

Deltagere: Seniorrådet, Morten Pors Ilsøe & Trine Roy 

Fraværende: Olaf Helios 

 

DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Plejehjemsråd v/Morten Senior- og Socialudvalget besluttede på sit seneste møde at sende et 

forslag om etablering af plejehjemsråd til høring i Seniorrådet. Seniorrådet skal afgive hø- 

ringssvar s-nest den 3. april. 

6. Møde med Senior- og Socialudvalget v/Flemming 

7. Seniorrådets virksomhed og funktionsvilkår v/Søren 

Idet formanden ikke har kendskab til Seniorrådets fremtidige samarbejde med Byråd og Ud- 

valg, og fordi de foreløbige oplysninger tyder på, at Seniorrådets økonomi i 2022 fuldt ud vil 

medgå til opsparing til næste SR-valg, diæter, kontingenter og kurser, ønsker Søren at rede- 

gøre for sit syn på Seniorrådets mulige virksomhed og funktionsvilkår 

8. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 



2  

REFERAT 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

 

2. Godkendelse af referat 

Godkendt uden bemærkninger. 

Referater lægges på hjemmesiden efter Formandens godkendelse – før endelig Seniorrådsgod- 

kendelse. Evt. rettelser fremgår af efterfølgende referat. 

 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

Regnskab for Senior Nyt gennemgået af Jytte - med et overskud på 18.000 kr., som kunne 

rette op på tidligere års underskud. 

Søren gennemgik hele regnskabet, resultatopgørelse og balance vedr. Senior Nyt. 

Alt i alt kommer vi ud af året på en god måde. 

Flemming orienterede om ekstra annoncetekster vedr. bedemandsforretningen i den kom- 

mende udgivelse – Flemming forventer, at der til september kommer annonce fra Spar Køb- 

manden. 

Bladet forventes til tryk mandag aften – Kassereren har bemærket, at det er blevet 5 øre dyrere 

at distribuere bladet, pr. blad. 

Facebook-gruppen skal man melde sig ind i, - alle personer accepteres. 

 

 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Aksel fortæller om møde i Tilsynsudvalget, hvor der blev snakket om tilsynsrapporten, der 

var kommet i distrikt 6. Fantastisk møde, hvor der blev præsenteret en fornem handleplan 

for at rette op på de enkelte påbud. Forventer en fin opfølgning. 

Regionsældrerådets årsmøde – en hel ny sammensætning – Aksel er blevet næstformand. 

• Birte været til et positivt møde med Kostrådet vedr. Elbokøkkenet. Maden fik faktisk be- 

tegnelsen velsmagende på nær sovsen og suppen, som kunne have mere smag. Næste 

møde kommer til at dreje sig om specifikke emner så som diæter. Birte undersøger, hvor- 

vidt det er muligt, at Seniorrådet kan prøvesmage maden. 

• Flemming har sendt en invitation ud fra KL til et webinar vedr. patientsikkerhed. Man til- 

melder sig via Flemming. 



3  

• Jytte orienterer om, at de var 3 til Teknologi og Udvikling i Esbjerg. Blandt andet var der 

et spændende indslag fra Svendborg vedr. deres ”Demens-by”. Grethe synes, at de des- 

værre ikke fik ret meget med hjem derfra. 

Seniorrådet overvejer at genoptage 4-by-møderne (Kolding, Middelfart, Fredericia & 

Vejle). Jytte fortalte, at Kolding har opgaven med at tage initiativ til mødet, og de er klar 

over det. 

 

5. Plejehjemsråd v/Morten 

Senior- og Socialudvalget besluttede på sit seneste møde at sende et forslag om etablering af 

plejehjemsråd til høring i Seniorrådet. Seniorrådet udarbejder et høringssvar senest den 6. 

april. 

Morten redegjorde for fordelene ved de frie rammer, som er fastsat for plejehjemsråd. 

Søren undrede sig over, at Seniorrådet ikke er nævnt under §4 stk. 3. Morten er enig i, at det 

vil være naturligt og godt, at Seniorrådet bliver skrevet ind der. 

Seniorrådet kunne godt tænke sig at opnå et sammenspil mellem Plejehjemsrådene, eksempel- 

vis ved at invitere alle formændene til et møde, hvor samspillet mellem parterne kan drøftes. 

Morten tænker på at arrangere et netværksmøde eller et temamøde for parterne. 

 

6. Møde med Senior- og Socialudvalget v/Flemming 

Det er Søren Larsen magtpålæggende, at mødet bliver hurtigst muligt. Det er prioriteret, at 

mødet afholdes særskilt. Det er et møde, der bliver prioriteret højt, der er dog logistikmæssige 

udfordringer med at få mødet planlagt. Mødet er en præsentation af seniorrådets arbejdsområ- 

der (12 indsatsområder), udvalget, temamøder, rammerne for samarbejdet, høringssvar mv. 

Seniorrådet ønsker at være samarbejdspartner i stedet for kun høringspart. 

Ønsker et fremmøde valg i stedet for skriftligt og elektronisk valg. 

 

7. Seniorrådets virksomhed og funktionsvilkår v/Søren 

Idet formanden ikke har kendskab til Seniorrådets fremtidige samarbejde med Byråd og Ud- 

valg, og fordi de foreløbige oplysninger tyder på, at Seniorrådets økonomi i 2022 fuldt ud vil 

medgå til opsparing til næste SR-valg, diæter, kontingenter og kurser, ønsker Søren at rede- 

gøre for sit syn på Seniorrådets mulige virksomhed og funktionsvilkår. 

 

Fokus på emner og processor 2022 

1. Pixi udarbejdet – de 15 emner og fordelt mellem medlemmerne. Søren ønsker automatisk 

notifikationer vedr. tilføjelser i Pixi. 
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2. Seniorrådet mangler at kunne få oplyst pengeforbrug vedr. Senior Nyt. Der mangler også 

budget for 2022. Umiddelbart tyder det på, at Seniorrådet ikke har midler i 2022. 

3. Seniorrådet er utilfreds med, at de ikke er kontaktet af byrådet som lovet først i det nye år. 

Seniorrådet har siddet de første 4 måneder uden retningslinjer for samarbejdet. 

4. ”Det er vigtigt at ældrerådet ikke alene agerer som hørringspart, men også selv kommer 

med ideer og forslag til udvikling af ældreområdet ” 

 

En af forklaringerne på manglende møder og information er, at udvalget er helt nyt sammensat 

med 4 nye politikere. Det har været vigtigt at klæde dem rigtig godt på til at vide noget om Se- 

nior- og Socialområdet. Dvs. en mere tidskrævende introduktion er årsagen til, at det er trukket 

ud. 

 

8. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten 

Der er et forslag om at budgettet for Senior Nyt placeres under Senior- og Socialudvalget. Hid- 

til har nogle af pengene stået under Økonomiudvalget og resten under Senior- og Socialudval- 

get. Det er en teknikalitet, der betyder at Senior Nyt får 21.400 kr. ex. moms. Umiddelbart bør 

budgettet kunne dække alle 3 udgivelser, men kun lige, hvilket betyder, det er nu Senior Nyt 

skal til at orientere om, at der ikke er penge nok i 2023. 

Morten kommer med et overblik over, hvor mange der fylder 60 i år. Derefter laver Seniorrå- 

det en beregning af, hvilke årgange, der kan modtage Senior Nyt digitalt. 

 

9. Senere indkomne sager 

Seniorrådet ønsker at Seniorrådsmøderne resten af året afholdes rundt på arbejdspladserne i 

Senior og Sundhed, altså i plejehjemmene, Sundhedshuset, hjemmeplejen mv. Seniorrådet har 

derfor besluttet at udvide møderne med en time. Møderne planlægges således: 

09.00-10.00: Formøde i Seniorrådet 

10.00-11.00: Introduktion og rundvisning ved den lokale leder 

11.00-14.00: Ordinært Seniorrådsmøde. 

 

10. Eventuelt 

Intet til referat 


